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                                           P R O T O K Ó Ł  Nr  XIV/2016 

       z XIV  Sesji    

         Rady Powiatu w Elblągu 

          odbytej w dniu 03 czerwca 2016 r. 

         w Elblągu, przy ul. Saperów 14 a   

 

 

   Obrady rozpoczęto o godz. 10.00                                     Zakończono o godz.15.00 

 

 

 

          Otwarcia obrad XIV Sesji Rady Powiatu w Elblągu dokonał Przewodniczący 

Rady Powiatu w Elblągu Pan Ryszard Zagalski. 

 

Pan Przewodniczący przywitał serdecznie wszystkich zgromadzonych, Pana 

Starostę, Radnych, dyrektorów jednostek organizacyjnych, naczelników wydziałów, 

stypendystów, dyrektorów szkół oraz media. 

 

Szczególnie miło przywitał osoby, które przedstawiły Radzie Powiatu  

informacje i sprawozdania, a wśród tych osób były: 

Pani Ewa Micuda  –  Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Elblągu; 

Pan  Krzysztof Konert   - Komendant Miejski Policji w Elblągu; 

Pan Mariusz Kołecki – Zastępca Komendanta Miejski Państwowej Straży Pożarnej        

w Elblągu; 

Pan  Arkadiusz Kulik  - Komendant Placówki Straży Granicznej w Elblągu; 

Pan Marek Jarosz – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Elblągu. 

  

Następnie Pan Przewodniczący przywitał zaproszone osoby na Sesję: Panią 

Marię Czajkowską oraz Pana Adama Becmerowicza – Sołtysa wsi Karczowiska 

Górne.   

 Przywitał media i  wszystkie zaproszone osoby. 

 

Prowadzący obrady stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w obradach 

uczestniczy 16 Radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Powiatu może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały oraz decyzje.  
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Lista obecności stanowi Załącznik  Nr 1 do protokołu. 

 

 

Pan Przewodniczący przypomniał, iż w dniu  20 maja 2016 r. odbyły się                  

w Tolkmicku obchody Dnia Działacza Kultury. Minister Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego Rzeczypospolitej Polskiej przyznał dla działaczy kultury z Powiatu 

Elbląskiego  cztery odznaki honorowe  „Zasłużony dla Kultury Polskiej”. Wśród osób 

odznaczonych była Pani Maria Czajkowska z Gminy Tolkmicko, która z przyczyn 

zdrowotnych nie mogła wziąć udziału w uroczystości.  

Pan Ryszard Zagalski przedstawił kilka zdań o działalności Pani Marii 

Czajkowskiej. Pani Maria od 1985 r. zatrudniona była w Bibliotece Publicznej                

w Tolkmicku, z tego przez 15 ostatnich lat pełniła funkcję dyrektora. Była 

inicjatorką i organizatorką wielu imprez kulturalnych, w tym spotkań z pisarzami, 

konkursów czytelniczych, warsztatów literackich. Pozyskiwała środki zewnętrzne z 

programów Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz Unii Europejskiej. 

Kierowana przez nią biblioteka w 2012 r. została nagrodzona tytułem “Bibliotheca 

Bona 2012” przyznanym przez Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego i 

Dyrektora Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Olsztynie. 

W tym miejscu  Pan Maciej Romanowski – Starosta Elbląski wręczył Pani 

Marii Czajkowskiej Odznakę Honorową „Zasłużony dla Kultury Polskiej”. 

Następnie prowadzący obrady poinformował, że Pan Adam Becmerowicz 

wygrał plebiscyt na Super Sołtysa Roku 2016 powiatu elbląskiego. 

Konkurs ogłoszony został przez Dziennik Elbląski. Pan Adam pokonał                

44 sołtysów. Jest sołtysem wsi Karczowiska Górne od roku, a już został doceniony 

przez mieszkańców. Razem z żoną wychowuje troje dzieci. Jest przewodniczącym 

rady rodziców w dwóch szkołach. Prezesem Stowarzyszenia „Nasza Szkoła” w 

Gronowie Elbląskim.  Jako Sołtys, dba o swoją wieś i mieszkańców.  Rozpoczął od 

integrowania mieszkańców, poprzez organizowanie różnych imprez 

okolicznościowych tj. Dzień Dziecka, Dzień Kobiet, Dzień Matki. Ma ambitne plany i 

myśli o wszystkich od najmłodszych do najstarszych. W ubiegłym roku dzięki 

zaangażowaniu Pana Sołtysa powstało boisko, żeby młodzież miała miejsce do 

sportowego rozwoju.  W planach pozostaje zorganizowanie koła gospodyń wiejskich 

dla osób starszych, siłowni na powietrzu oraz miejsca spotkań przy grillu. 

  Z tej okazji  Pan Starosta złożył Panu Sołtysowi serdeczne gratulacje oraz 

wręczył okolicznościowy grawer. 
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Ad. pkt 2. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił następujący porządek  obrad: 

1. Otwarcie Sesji.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu w Elblągu. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Sprawozdanie  z działalności  Zarządu Powiatu w Elblągu za okres od 24 marca  2016 r. 

do   03 czerwca 2016 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Elblągu i informacja o 

stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania KMP w Elblągu w 

2015 roku. 

7. Informacja Komendanta Miejskiego PSP w Elblągu o stanie bezpieczeństwa powiatu 

elbląskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2015 rok. 

8. Informacja Komendanta Placówki Straży Granicznej w Elblągu nt. „Bezpieczny Powiat 

Elbląski 2015 ”. 

9. Raport o stanie sanitarnym Powiatu Elbląskiego w 2015 roku. 
  

10. Rynek pracy w powiecie elbląskim w 2015 roku. 

11. Sprawozdanie  z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosty Elbląskiego za 

2015 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami   

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za 2015  rok. 

13. Projekty uchwał Rady Powiatu: 

 13.1. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  z wykonania budżetu Powiatu Elbląskiego za  

  2015  r.  oraz udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Elblągu. 

13.2. projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XI/87/2015 Rady Powiatu w Elblągu  

z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Elbląskiego  na lata 2016-2029. 

13.3. projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XI/88/2015 Rady Powiatu w Elblągu  

z dnia 30 grudnia 2015 r.  w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Elbląskiego  na rok 

2016. 

  13.4.  w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Młynary. 
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  13.5. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Elbląg. 

  13.6. w sprawie ustalenia nowego przebiegu dróg powiatowych. 

  13.7. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Markusy. 

  13.8. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Pasłęk. 

  13.9.  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Markusy. 

  13.10. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gronowo Elbląskie. 

  13.11. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność 

Powiatu Elbląskiego, położonych w obrębie Pilona gm. Elbląg, oznaczonych                      

w ewidencji gruntów  i budynków jako  działka nr 275/1 o pow. 0,3423 ha oraz 

działka nr 275/2 o pow. 0,5189 ha. 

   13.12. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Elbląskiego, położonej w obrębie Sakówko gm. Pasłęk, oznaczonej w 

ewidencji gruntów                                 i budynków jako  działka nr 46/12 km 3 o pow.  

47,7004 ha. 

   13.13. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w obrębie Suchacz gm. Tolkmicko, 

oznaczonej jako działka nr 297/5 km 1 o pow. 0,6099 ha. 

   13.14. w sprawie wyrażenia zgody na  nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa Agencji 

Nieruchomości Rolnych prawa własności nieruchomości położonych  w obrębie 

Stankowo gm. Markusy oraz  w obrębie Wysoka gm. Rychliki na rzecz Powiatu 

Elbląskiego. 

  13.15. w sprawie ustanowienia dorocznej nagrody Starosty Elbląskiego w dziedzinie                   

wolontariatu o nazwie „ Wolontariusz Powiatu Elbląskiego”. 

 13.16. w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Powiatem Elbląskim a Powiatem Braniewskim      

i Powiatem Nowodworskim dotyczącego realizacji zadań w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich. 

    13.17. Stanowisko Rady Powiatu w Elblągu w sprawie zadań i obowiązków Starosty                                     

w zakresie ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu drogowym oraz ustawy                               

z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska w kontekście pisma Stowarzyszenia Osób 

Poszkodowanych przez Spółki Grupy Volkswagen AG dotyczącego manipulowania przez 

Spółkę danymi o wysokości emitowanych spalin. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
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15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie Sesji.      

                                               

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad XIII Sesji Rady Powiatu przy 16 głosach  za. 

 

 
 
Ad. pkt 3. 

 

W tym punkcie nastąpiło przyjęcie protokołu z  XIII Sesji Rady Powiatu.  

 

Protokół  sesyjny z XIII Sesji Rady Powiatu odbytej w dniu  24 marca  2016 r.  został 

przyjęty 16 głosami za.  

 

Ad. pkt 4. 

 

W sprawach interpelacji głos zabrała Radna Pani Halina Chabowska – Pędrak –            

„ Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo. Ja w dniu dzisiejszym chciałbym 

się zapytać o Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych, który został uchwalony przez 

Radę Powiatu. I w tym programie zostały ujęte plany dotyczące przebudowy, remontu 

różnych  dróg położnych na terenie naszego powiatu. W międzyczasie od uchwalenia tego 

programu słyszymy o nowych pomysłach, projektach, planach dotyczących zadań, inwestycji 

właśnie na tematy drogowe. I w związku z tym moi wyborcy pytaj się, czy ten pogram jest 

respektowany przez Zarząd. Czy już nie obowiązuje, czy będzie nowy? Bo mieszkańcy 

powiatu czytają te informacje i mieli nadzieje, że za ileś tam lat ich droga będzie 

wyremontowana. Dlatego chciałabym bliższych informacji, czy ten plan obowiązuje, czy nie 

obowiązuje?”   

Przewodniczący Rady – „Ja dobrze zrozumiałem Panią Radną, ale ja odnoszę 

wrażenie, że Pani chodzi o Wieloletni Plan Inwestycyjny, bo Narodowy Program Przebudowy 

Dróg Lokalnych, dzieje się pod przewodnictwem rządu polskiego? 

Radna Pani Halina Chabowska – Pędrak - „Tak. Chodzi o Wieloletni Plan 

Inwestycyjny”. 

 

Ad. pkt 5. 
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W tym punkcie Starosta Elbląski Pan Maciej Romanowski złożył Radzie Powiatu  

SPRAWOZDANIE z działalności  Zarządu Powiatu w Elblągu za okres od                                     

dnia 24 marca 2016 r.  do 03 czerwca 2016 r. (Załącznik Nr 2 do protokołu). 

Podczas składania sprawozdania Pan Starosta odniósł się do interpelacji Radnej Pani 

Haliny Chabowskiej - Pędrak – „Ja otrzymuję w tej chwili wiele telefonów od burmistrzów           

i wójtów. Jesteśmy na pograniczu półmetka naszej kadencji, więc takie trochę przesilenie             

w gminach też następuje i te pytanie, interpelacja Pani Radnej, była bardzo fajna i bardzo 

dobra. Rzeczywiście jesteśmy na pewnym zakręcie  i należałoby się w tej chwili zastanowić. I 

nastąpi taka debata na temat wieloletnich naszych planów i pomysłów inwestycyjnych. 

Wójtowie              i burmistrzowie mówią, że nie radzą sobie i proszą  o pomoc i dlatego też 

wymyśleliśmy posiedzenia wyjazdowe Zarządu. Takie posiedzenie terenowe, wyjazdowe 

odbyło się                    w Pasłęku. W dniu 7 czerwca spotykamy się w Markusach u Pani 

Wójt,  a 28 w Gronowie Elbląskim. To są trudne spotkania. Większość zagadnień to 

oczywiście sytuacje drogowe więc, gdy pytam wójtów, burmistrzów, z czym sobie nie radzą, 

czy z drogami? To mówią, nie. Nie radzą sobie  z sołtysami i z radnymi. Nie potrafią 

wyjaśnić, bo wymagania są tak wysokie. Standardy tak duże i oczekiwania, jak słyszycie, że 

trudno zadowolić dzisiaj wyborców                   i społeczeństwo. Więc będziemy musieli sobie 

wyjaśniać w trakcie debaty i dialogu, co możemy zrobić, czego nie. Czy w tej filozofii, którą 

kiedyś Zarząd podjął, czyli jeden kilometr za cztery, czy złotówka za cztery, poszukując 

partnerów, czy może poprzeczkę trochę obniżyć? I tu będziemy się zastanawiali, czy nas stać 

na to, żeby realizować mniejszą ilość kilometrów    z większym udziałem powiatu. Czy 

wyciągać rękę do gmin biednych, a bogatych trochę inaczej traktować. Więc będziemy 

podczas tej debaty się zastanawiali. Także dziękuję za tą bardzo ciekawą interpelację, która 

musiała kiedyś nastąpić”. 

 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację. 

 

  

Ad. pkt 6. 

 

 Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad Rada Powiatu w Elblągu rozpatrzyła 

sprawozdanie  z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Elblągu i informację o stanie 
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porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania KMP w Elblągu w 2015 roku 

(Załącznik Nr 3 do protokołu).  

 

 

 

Pan  Krzysztof Konert  – Komendant Miejski Policji w Elblągu  przedstawił 

sprawozdanie  w postaci prezentacji. 

 

Po wysłuchaniu sprawozdania z pytaniem zwrócili się następujący Radni: 

1. Radny Pan Ryszard Wroński – „Panie Komendancie ja chciałem się dopytać odnośnie, 

bo teraz stało się modne tak jakby odbudowanie tych komisariatów w skali kraju. 

Minister Błaszczak jeździ po kraju otwiera nowe komisariaty. Pan wspomniał tylko o 

modernizacji komisariatu bodajże w Tolkmicku, a więc minister nie przewiduje 

odnowy tych komisariatów w terenie?” 

2. Przewodniczący Rady Powiatu – Ryszard Zagalski- „Panie Komendancie ja mam taką 

uprzejmą prośbę, w nawiązaniu do tego wypadku, który wczoraj był na wysokości 

Nadbrzeża. Zbudowana nowa droga  503 generuje  szczególnie u młodzieży 

zachowania pirackie. Na odcinku od Bogdańca skończywszy na wsi Jagodno, tam 

gdzie jest moja firma, młodzi ludzie i nie tylko młodzi jadą tam z taką prędkością, że 

czasami  ciężko się włączyć do ruchu. Jest to nowa, ładna, prosta jezdnia i fantazja 

wielu uczestników tej drogi jest zbyt wysoka. A nawet gdyby się miało okazać 

nawiasem mówiąc, że sam wpadnę na ten radar, to bardzo proszę, żeby poświęcić 

temu odcinkowi więcej uwagi      i więcej patroli wysyłać na ten odcinek. To jest tak 

prośba mieszkańców Kamionka Wielkiego, gdzie przez tą wieś jadą z taką prędkością, 

że generuje to dużo wypadków, a ludzie po prostu boją się tam chodzić”. 

3. Radny Pan Marek Zamojcin – „Panie Przewodniczący, ja myślę, że tam jest 

odpowiednia…bo tam często są zabierane prawo jazdy w  Kamionku, w Kamienicy 

Elbląskiej, a to co wczoraj się zdarzyło…zjechał na przeciwny pas ruchu”.  

 

Pan Komendant udzielił odpowiedzi na zadane pytania. Zostały one 

zarejestrowane na nośniku elektronicznym i dołączone do niniejszego 

protokołu, jako załącznik. 
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 Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Elblągu   i informację  

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania KMP w Elblągu w 2015 

roku  - Rada Powiatu w Elblągu przyjęła przez aklamację. 

 

 

Ad. pkt 7. 

 

 W tym punkcie Rada Powiatu w Elblągu  zapoznała się z informacją Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Elblągu o stanie bezpieczeństwa powiatu 

elbląskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2015 rok (Załącznik Nr 4 do 

protokołu).  

 

 

 Pan Mariusz Kołecki  – Zastępca Komendanta przedstawił powyższą informację w postaci 

prezentacji. 

 

Po wysłuchaniu sprawozdania, nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

 

 

 Informację Komendanta Miejskiego PSP w Elblągu o stanie bezpieczeństwa powiatu 

elbląskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2015 rok – Rada Powiatu w Elblągu 

przyjęła przez aklamację.  

 

 

Ad. pkt 8. 

 

 Kolejną informacją przyjętą przez Radę Powiatu była informacja Komendanta 

Placówki Straży Granicznej w Elblągu nt. „Bezpieczny Powiat Elbląski 2015 ”(Załącznik Nr 

5 do protokołu).  

 

 

 Pan Arkadiusz Kulik  –  Komendant Placówki Straży Granicznej w Elblągu przedstawił 

powyższą informację w postaci prezentacji.  
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Po wysłuchaniu  informacji, nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

 

Następnie Pan Komendant podziękował Panu Przewodniczącemu oraz Radzie Powiatu                

w Elblągu za wieloletnią współpracę oraz wręczył na ręce Pana Przewodniczącego medal              

z okazji 20 - lecia istnienia Placówki Straży Granicznej w Elblągu.  

 

 Informację Komendanta Placówki Straży Granicznej w Elblągu nt. „Bezpieczny 

Powiat Elbląski 2015 ” – Rada Powiatu w Elblągu przyjęła przez aklamację.  

 

 

Ad. pkt 9. 

 

 W tym punkcie Rada Powiatu w Elblągu przystąpiła do rozpatrzenia raportu o stanie 

sanitarnym Powiatu Elbląskiego w 2015 roku  (Załącznik Nr 6 do protokołu).  

 

 Pan  Marek Jarosz  – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Elblągu  

przedstawił powyższy raport. 

 

Po wysłuchaniu  raportu, nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

 

 Raport o stanie sanitarnym Powiatu Elbląskiego w 2015 roku – Rada Powiatu w 

Elblągu przyjęła przez aklamację. 

 

W tym miejscu obrady sesji opuścił prowadzący obrady Przewodniczący Rady 

– Pan Ryszard Zagalski, a prowadzenie obrad przejął Pan Jerzy Romanowski – 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Elblągu. Stan Radnych 15. 

 

Ad. pkt 10. 

 Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad Rada Powiatu w Elblągu rozpatrzyła  

informację nt. rynku pracy w powiecie elbląskim w 2015 roku. (Załącznik Nr 7 do 

protokołu).  

 

Pani Ewa Micuda  – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Elblągu                                   

przedstawiła  powyższą  informację. 
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Po wysłuchaniu  informacji, nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

 

 

 Informację nt.  Rynku pracy w powiecie elbląskim w 2015 roku – Rada Powiatu w 

Elblągu przyjęła przez aklamację. 

 

Ad. pkt 11. 

 W tym punkcie porządku obrad  rozpatrzono sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Starosty Elbląskiego za 2015 rok. (Załącznik Nr 8 do protokołu).  

 

Pan Stanisław Sołowiej przedstawił powyższe sprawozdanie.  

 

Sprawozdanie  z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Starosty 

Elbląskiego za 2015 rok – Rada Powiatu w Elblągu przyjęła przez aklamację. 

 

Ad. pkt 12. 

 

 W tym punkcie Rada Powiatu zapoznała się ze sprawozdaniem z realizacji rocznego 

programu współpracy z organizacjami   pozarządowymi oraz podmiotami,   o których mowa 

w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie za 2015  rok. 

(Załącznik Nr 9 do protokołu).  

 

 Pani Gabriela Effenberg – Naczelnik Wydziału Promocji, Edukacji, Kultury i Sportu  

przedstawiła powyższe sprawozdanie. 

 

Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami   

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za 2015  rok – Rada Powiatu w Elblągu przyjęła przez aklamację. 

 

Ogłoszona przerwa trwała od 12 20 -12 50. Stan Radnych po przerwie 15. Na 

obrady przybył Przewodniczący Rady, zaś obrady opuścił Radny Pan Tomasz 

Rozenbajgier. 



11 
 

Po przewie prowadzenie obrad Sesji kontynuował Pan Jerzy Romanowski – 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Elblągu. 

 

Ad. pkt 13. 

 

W tym punkcie obrad przystąpiono do głosowania nad projektami uchwał 

przesłanymi w materiałach sesyjnych.  Pan Wiceprzewodniczący nadmienił, że 

wszystkie projekty uchwał uzyskały pozytywne opinie Komisji rzeczowo – 

właściwych  

 i zostały zarekomendowane przez Zarząd Powiatu w Elblągu. 

 

pkt. 13.1. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  z wykonania budżetu Powiatu 

Elbląskiego za  2015  r.  oraz udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu    

w Elblągu. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady przypominał, iż Państwo Radni w ustawowym 

terminie otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu elbląskiego za rok 

2015 (Załącznik Nr 10 do protokołu). 

  W dniu 21 kwietnia 2016 r. wpłynęła uchwała  Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o pozytywnym zaopiniowaniu 

przedłożonego przez Zarząd Powiatu w Elblągu sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu elbląskiego za 2015 rok, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

(Załącznik Nr 11 do protokołu). 

  Wpłynęła również  w dniu 09 maja 2016 r. uchwała Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  pozytywnie opiniująca wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Elblągu w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Elblągu z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok (Załącznik 

Nr 12 do protokołu). 

Wymienione  uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej  zostały  Państwu 

Radnym  przekazane. 

 

Następnie Pani Skarbnik  zapoznała Wysoką Radę z projekcją multimedialną 

przedstawiającą wykonanie budżetu powiatu elbląskiego za 2015 rok. 
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   Pan Ryszard Wroński – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Elblągu zapoznał Radę ze stanowiskiem Komisji w sprawie sprawozdania                         

z wykonania budżetu powiatu elbląskiego za 2015 rok( Załącznik Nr 13 do 

protokołu). 

 

 

Panią Halina Chabowska - Pędrak Przewodnicząca Komisji Budżetu                        

i Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Powiatu przedstawiła stanowisko 

Komisji w powyższej sprawie (Załącznik Nr 14 do protokołu). 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie z 

uwzględnieniem przedstawionych zmian, w wyniku którego uchwała została podjęta 

- 14 głosami za,   przy 1 głosie wstrzymującym się, przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/35/2016). 

Pan Starosta – „Chciałbym serdecznie podziękować przede wszystkim współpracownikom, 

Członkom Zarządu, Wysokiej Radzie, moim pracownikom Urzędu Powiatowego, 

naczelnikom, którzy przewijali się tutaj na tych zdjęciach. Dyrektorom, kierownikom 

nieobecnym tutaj na tej sali. Rzeczywiście, wielki wysiłek w niełatwych czasach, w nie 

najbogatszym powiecie, gdzie dwie gminy realizują programy naprawcze już od dwóch lat. 

Nie mogą realizować swoich budżetów, więc nie jest łatwo. I chciałem zapewnić, że 

będziemy            w ścisłym kontakcie z Wysoką Radą. Nie ukrywam, że też stoimy tutaj w 

takich blokach startowych. Oszczędzamy, schodzimy z kosztów. Teraz poszukujemy 

dodatkowych dochodów ze sprzedaży mienia, żeby wspólnie z Wami, po tej debacie, którą 

rozpoczniemy, rozmawiać. Drugiego etapu niebawem się doczekamy, bo już połowinki 

jesienią. W tym drugim etapie, naprawdę żeby zrealizować przynajmniej część 
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najważniejszych Waszych problemów, tam        w gminach. A do tego potrzebne są pieniądze, 

które przygotowujemy. Także trzymajcie za nas kciuki. Będziemy się starli naprawdę spełnić 

oczekiwania i tą wysoką poprzeczkę, którą Wysoka Rada stawia, przeskoczymy. I na 

zakończenie kadencji będziemy mogli sobie wspólnie gratulować. Jeszcze raz serdecznie 

dziękuję”. 

Pan Przewodniczący Rady - „Szanowni Państwo. To był pierwszy rok tej kadencji Rady na 

własny rachunek. Jak widać ze sprawozdania, to był tak naprawdę całkiem niezły rok. 

Oczywiście wszyscy Państwo macie swoje marzenia, z których, niektóre nie dało się 

zrealizować, ale zapewne, to co zrobiliśmy w roku ubiegłym zasługuje na to, żebyście mogli 

chodzić w swoich środowiskach z podniesioną głową. To był całkiem niezły rok. Gratuluję 

wszystkim Państwu dobrych decyzji. Gratuluję Zarządowi, że gospodarował środkami, które 

żeśmy mu przekazali, w sposób rozsądny i sprawiedliwy. Dziękuję bardzo za wykonanie 

budżetu. Mamy przed sobą, Pan Starosta przed chwilą wspomniał, połowinki i żywię 

nadzieję, że wszyscy Państwo już nauczeni doświadczeniem minionego roku będziecie 

zabiegali                  o realizacje planów swoich wyborców. Bo przecież to oni Państwa tutaj 

wysłali i tą siedemnastkę postawili 16 listopada 2014 roku po to, żeby wzięła 

odpowiedzialność za cztery lata życia tego powiatu. Gratuluję Panu Staroście i gratuluję 

wszystkim tym, którzy brali w tym udział. Osobne gratulację, osobne podziękowania należą 

się pracownikom Starostwa Powiatowego. Pan Starosta wspomniał, ale nie był bym 

Przewodniczącym Rady, nie był bym Państwa wybrańcem, w pewnym sensie, gdybym nie 

miał obowiązku nie podziękować. To wszytko, co się tutaj dzieje, nie byłoby możliwe do 

zrealizowania, gdyby nie Ci ludzie, którzy siedzą tam po prawej i po lewej stronie, którzy są 

zaangażowani i oddani sprawie tego powiatu. Dziękuję  im za to wszystko. Dziękuję 

wszystkim, to był całkiem niezły rok.  Panie Starosto, moje gratulacje”. 

 

pkt. 13.2. projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/87/2015 Rady Powiatu     

w Elblągu z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Elbląskiego  na lata 2016-2029. 

 

 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany jakie zaszły w wieloletniej prognozie 

finansowej powiatu oraz  budżecie powiatu elbląskiego na rok 2016 – (Załącznik         

Nr 16  do protokołu). 
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Pani Halina Chabowska - Pędrak - Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Powiatu  przedstawiła opinię Komisji 

w sprawie  zmian budżetu powiatu elbląskiego na rok 2016 – (Załącznik Nr 17 do 

protokołu). 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie z 

uwzględnieniem przedstawionych zmian, w wyniku którego uchwała została podjęta 

- 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się,  przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/36/2016). 

 

pkt. 13.3. projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/88/2015 Rady Powiatu    

w Elblągu z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Elbląskiego  na rok 2016. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie z 

uwzględnieniem przedstawionych zmian, w wyniku którego uchwała została podjęta 

- 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się,  przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano     Nr XIV/37/2016). 
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pkt.13.4. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Młynary. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano      Nr XIV/38/2016). 

 

 

pkt.13.5. w sprawie  udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Elbląg. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano      Nr XIV/39/2016). 

 
 

pkt. 13.6. w sprawie ustalenia nowego przebiegu dróg powiatowych. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/40/2016). 

 

pkt. 13.7. w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Markusy. 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania 15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/41/2016). 

 

 

pkt. 13.8.  w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Pasłęk. 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania 15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr  24 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano     Nr XIV/42/2016). 
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pkt. 13.9. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Markusy. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 25 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/43/2016). 

 

 

pkt. 13.10. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gronowo 

Elbląskie. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 26 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/44/2016). 

 

pkt. 13.11. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Elbląskiego, położonych w obrębie 

Pilona gm. Elbląg, oznaczonych  w ewidencji gruntów  i budynków jako  

działka nr 275/1 o pow. 0,3423 ha oraz działka nr 275/2 o pow. 0,5189 

ha. 
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Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 27 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/45/2016). 

 

pkt. 13.12. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Elbląskiego, położonej w obrębie Sakówko gm. Pasłęk, 

oznaczonej w ewidencji gruntów  i budynków jako  działka nr 46/12 km 3 

o pow.  47,7004 ha. 

 

Przed podjęciem projektu uchwały o głos poprosił Radny Pan Krzysztof Gago – 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ja mam takie pytanie, bo 

to są te nasze dobra, srebra rodowe. Mam pytanie. Mniej więcej ile chcemy uzyskać 

ze sprzedaży tej nieruchomości? I czy to jest dobry czas na sprzedaż tej 

nieruchomości? Do tej pory otrzymujemy pieniądze z dzierżawy. Jak pokazuje czas 

jest ona cały czas wydzierżawiana. Druga sprawa. Obecnie ziemia tanieje. Czy są 

chętni do kupienia tej nieruchomości? Z tego co wiem z poprzednich sesji chcemy te 

pieniądze przeznaczyć na inwestycje drogowe. Natomiast z kilkoma swoimi 

znajomym rozmawiałem, którzy radzą wstrzymać się ze sprzedażą inwestycji, dalej 

ją wydzierżawiać i korzystać               z pieniędzy dzierżawnych. Natomiast 

nieruchomość zostawić na jeszcze trudniejszy czas. Takie mam pytanie”. 

Pan Starosta – „Jak dobry gospodarz zawsze analizuję takie trudne decyzje. Mamy 

rzeczywiście w okolicy Pasłęka przy drodze S7 działkę. Mamy wiele dóbr, ale to jest 

największe, rzeczywiście. Dwie działki. Łączna powierzchnia 90 hektarów i dzisiaj 

proponujemy jedną podstawić do sprzedaży, żeby zrealizować w tej kadencji 

ambitne zamierzenia i rozwiązać część naszych problemów. Czy to jest dobry czas? 

Trudno powiedzieć. Ja tutaj chciałbym uspokoić Wysoką Radę, bo dokonamy 

wyceny i później Zarząd będzie mógł tą wycenę podnieść. Także wydaje się nam, że 

poziom w tej chwili osiągnięcia ceny, a chcemy uzyskać pięćdziesiąt tysięcy za 

hektar. Czyli tam w symulacji zobaczcie, to jest ponad dwa miliony złotych. I jeżeli 
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taką cenę byśmy osiągnęli, to gotowi byśmy w imieniu Wysokiej Rady, sprzedać. 

Jeżeli będą propozycje inne, to nie wyrazimy zgody na sprzedaż. Taka cena będzie 

wyjściowa. Rozmawialiśmy z zainteresowanymi, są chętni do przystąpienia do takiej 

aukcji i do tego przetargu. Więc minimum zadeklarowano ustnie pięćdziesiąt tysięcy 

złotych. Także mówię dwa i pół miliona do dyspozycji na inwestycje drogowe. To 

można jeszcze pomnożyć, bo zaraz będziemy z Panią Haliną rozmawiać, jak to 

pomnożyć. Natomiast z tej dzierżawy, o której Pan Radny mówi uzyskujemy około 

dwieście tysięcy złotych w cyklu trzy lata. Zarząd organizuje przetarg na dzierżawę. 

Mamy kompetencje na trzy lata i w tej chwili kończy się dzierżawa trzyletnia za 

dwieście tysięcy. To policzcie. To rocznie jest mniej więcej  siedemdziesiąt tysięcy do 

dyspozycji. I teraz  jest to do naszej decyzji. Czy rzeczywiście gdybyśmy żyli sto lat, 

to Żyd by się zdecydował na dzierżawę, zdecydowanie. A jeżeli my tu mamy ważne 

problemy do rozwiązania i perspektywę jeszcze tej drugiej działki, to może by 

spróbować sprzedać, ale za niemniejszą   kwotę jak pięćdziesiąt tysięcy za hektar. 

Także prosilibyśmy tutaj, żebyście tą furtkę otworzyli”. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 13 głosami za,  przy 2 głosach wstrzymujących 

się, przy  ustawowym składzie Rady 17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 

radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 28 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/46/2016). 

 

 

pkt. 13.13. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w 

obrębie Suchacz gm. Tolkmicko, oznaczonej jako działka nr 297/5 km 1 

o pow. 0,6099 ha. 
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Przed podjęciem projektu uchwały o głos poprosił Radny Pan Marek Zamojcin – 

„Czy były ustalenia z Gminą Tolkmicko, że to jest na drodze darowizny 

nieruchomości, czy…mamy ustawę? Chciałbym to wiedzieć?” 

Pan Piotr Kubicki - Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru                               

i Nieruchomości  – „Panie Przewodniczący mówimy tu o nieruchomości, która 

stanowi własność Skarbu Państwa, dlatego nie rozmawiamy tu z Gminą Tolkmicko, 

ponieważ oni nie mają kompetencji, żeby w odniesieniu do tej działki rozmawiać            

z nami, tylko rozmawiamy z wojewodą”. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymujących,  

przy  ustawowym składzie Rady 17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 

radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 29 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/47/2016). 

 

pkt. 13.14. w sprawie wyrażenia zgody na  nieodpłatne nabycie od Skarbu 

Państwa Agencji Nieruchomości Rolnych prawa własności nieruchomości 

położonych  w obrębie Stankowo gm. Markusy oraz  w obrębie Wysoka 

gm. Rychliki na rzecz Powiatu Elbląskiego. 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  
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Uchwała stanowi Załącznik Nr 30 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/48/2016). 

 

pkt. 13.15. w sprawie ustanowienia dorocznej nagrody Starosty Elbląskiego          

w dziedzinie wolontariatu o nazwie „ Wolontariusz Powiatu Elbląskiego”. 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 31 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/51/2016). 

 

pkt. 13.16. w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Powiatem Elbląskim     

a Powiatem Braniewskim  i Powiatem Nowodworskim dotyczącego 

realizacji zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego                         

w powiatowych przewozach pasażerskich. 

 

 

 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie, w wyniku 

którego uchwała została podjęta - 15 głosami za,   przy  ustawowym składzie Rady 

17 osób  i obecnych podczas głosowania  15 radnych.  

 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 32 do protokołu (zgodnie z rejestrem uchwale 

nadano    Nr XIV/50/2016). 
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W tym miejscu obrady Sesji opuścił Radny Pan Ryszard Wroński. Stan radnych 14. 

 

pkt. 13.17. Stanowisko Rady Powiatu w Elblągu sprawie zadań i obowiązków 

Starosty w zakresie ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu 

drogowym oraz ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony 

środowiska w kontekście pisma Stowarzyszenia Osób Poszkodowanych 

przez Spółki Grupy Volkswagen AG dotyczącego manipulowania przez 

Spółkę danymi o wysokości emitowanych spalin. 

 

Powyższą sprawę przybliżyła Pani Katarzyna Chorąży – Naczelnik Wydziału 

Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Elblągu. 

Wypowiedź Pani Naczelnik została zarejestrowana na nośniku elektronicznym                  

i dołączona do niniejszego protokołu, jako załącznik. 

 

Po wysłuchaniu informacji o głos poprosił Radny Pan Krzysztof Gago – „Czy można 

prościej przedstawić problem?” 

Odpowiedź  Pani Naczelnik została zarejestrowana na nośniku elektronicznym                  

i dołączona do niniejszego protokołu, jako załącznik. 

 

Radny Pan Krzysztof Gago- „Ja mam jeszcze takie pytanie. Chciałbym sprecyzować, 

kto to jest to stowarzyszenie, co za ludzie to stworzyli, to stowarzyszenie? Kto to jest, 

kto występuje do nas żebyśmy zajęli się tą sprawą? Ponieważ z tego co wiem kraje 

zajmowały się takimi rzeczami, walcząc z grupą Volkswagen i Stany  zmusiły ich do 

tego, żeby każdy użytkownik Volkswagena dostał po 400 czy 500 dolarów 

bezwzględne, możliwość przeglądu samochodu i naprawy usterek. U nas zaczyna się 

to chyba od tyłu. Ja bym chciał się dowiedzieć, kto to jest to stowarzyszenie? Jeżeli 

my nie mamy możliwości podjęcia takich decyzji, to nie wiem, co mamy tu 

głosować? Jaką pozycję ma zająć pozycję tutaj Rada Powiatu?  
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Radny Pan Marek Zamojcin – „Składam wniosek formalny o odrzucenie tej uchwały, 

projektu uchwały, gdyż panowie, użytkownicy danych samochodów też nie wiedzą        

i o jakie stowarzyszenie chodzi i o co chodzi” 

Odpowiedzi  na powyższe pytania udzielił  Sekretarz Powiatu -                                             

Pan Jacek Augustynowicz. Została ona  została zarejestrowana na nośniku 

elektronicznym   i dołączona do niniejszego protokołu, jako załącznik. 

Następnie Pan Paweł  Guzenda Radca Prawny odniósł się do wniosku 

formalnego Radnego Pana Marka Zamojcia. Wypowiedź została  zarejestrowana na 

nośniku elektronicznym   i dołączona do niniejszego protokołu, jako załącznik. 

 

Radny Pan Marek Zamojcin, wniosek wycofał. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt stanowiska  pod głosowanie, w wyniku 

którego stanowisko zostało podjęte - 14 głosami za,  przy 2 głosach przeciw,  przy  

ustawowym składzie Rady 17 osób  i obecnych podczas głosowania 14 radnych.  

 

Stanowisko Rady Powiatu w Elblągu stanowi Załącznik Nr 33  do protokołu. 

 

Ad. pkt 14. 

W punkcie - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:  

Pan Starosta – „ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Jedna 

interpelacja, ale jakże strategiczna. To właśnie jest klu programu naszego spotkania 

dzisiejszego, w którą stronę pójść. Bo planowanie tak jak Pani Halina mówi ma przyszłość i 

później jak się coś zaplanuje, to Zarząd to zrealizuje. Potrzebne są do tego pieniądze, no a 

tych pieniędzy nie ma, bo budżet 55 milinów, 19 milionów zadłużenia, wiec trudno tutaj 

jakieś pole manewru wykazać, dlatego też próbujemy, tak jak mówiłem oszczędzać, schodzić 

z kosztów i część tych dóbr rodowych sprzedać, żeby zrealizować swoje trudne zagadnienia. 

Podczas tej debaty na Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich takie spotkanie 

odbywa się raz w roku, mówiono głównie o finansach. Jak wzmocnić finanse powiatów, które 

są słabe. No wiec tam wiceministrowie i dyrektorzy departamentu mówili, jest proste 

rozwiązanie zlikwidować słabe powiaty. Jest sto powiatów, przede wszystkim taki jak nasz do 

stu tysięcy mieszkańców do likwidacji. I stworzą się dodatkowe środki finansowe. Nie będzie 
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tak mocno rozbudowanej administracji. Będą silniejsze struktury, które będą rozwiązywały 

strategiczne problemy. Kolejny temat to był temat wyborów bezpośrednich, powszechnych 

starostów. Też uważa władza w tej chwili, czy rząd który ma jak wiecie wielką siłę 

przyniesioną z parlamentu, aby dokonać takiej rewolucji, wtedy starosta miałby silniejszą 

pozycję. Jakie problemy głownie podnoszono, tak jak Pani Halina mówiła drogi. I na 

oficjalnych spotkaniach i nieoficjalnych spotkaniach na korytarzach, 95% środków 

finansowych i wysiłku przeznacza się na drogi, a na oświacie można coś oszczędzić. Można 

zlikwidować jedną szkołę, połączyć szkolę. Więc tutaj manewry, jeżeli chodzi o intelekt 

władzy, są możliwe do wykonania. Jeżeli chodzi o szpitale można przekształcić, jak widzicie 

w spółkę i też poprawić swój stan finansowy. Chociaż planuje się podobno zmniejszenie 

liczby łóżek szpitala, aby przerzucić środki na procedury,        a nie na łóżka. Mówi się o 

mapie szpitali, więc wiele się dzieje w tych wydatkach państwa. Ale największym 

zagrożeniem Szanowni Państwo jest demografia, czyli spadek liczby ludności      w Polsce, 

powiatach, co generuje wszelkie problemy. I w oświacie, i w szpitalu i  podatku o czym 

mówiła Pani Skarbnik, PIT i CIT i itd. więc finanse są najważniejsze, taki jest morał tego 

spotkania dwudniowego starostów i dlatego tą złotówkę trzeba dokładnie oglądać. 

Przypominam, że do tej pory w szesnastoletniej historii powiatu obowiązywały reguły, twarde 

reguły, jeżeli chodzi o strategiczne inwestycje, a szczególnie drogowe, jak Pani Halina 

podnosi, że udawało się za złotówkę, którą wnosił powiat uzyska cztery złote z zewnątrz. A to 

od wojewody, a to od marszałka, na innych projektach unijnych, a może transgranicznych 

gdzie musiał być jeszcze partner w postaci gminy. Teraz podnosi się taka dyskusja, że 

pewnych gmin nie stać, bo są za biedne, że te reguły są za ostre. To jest ciekawa dyskusja, 

która toczy się            w Polsce i tam za Związku Powiatów też się toczyła. Czy strategicznie 

inwestować i rozwijać powiat i kraj wokół silnych ośrodków i rdzeni, które będą generowały 

dobrobyt dla tego środowiska obok, czy proponować zrównoważony rozwój kraju. Tak jak 

ściana wschodnia, czy u nas w powiecie biedne gminy. To jest bardzo trudne zagadnienie, ale 

strategiczne do wyboru dla nas. Ja proponuję dlatego…Taką propozycję mi Zarząd składał, 

żeby otworzyć debatę. Żebyśmy doszli do tych połowinek jesienią tego roku do podjęcia 

strategicznych decyzji. Czy będziemy generowali i preferowali zrównoważony rozwój, co 

będzie trochę drożej kosztowało, czy będziemy realizowali strategiczne inwestycje i popierali 

aktywne, zaradne samorządy? Czasami trudno powiedzieć kto jest bogaty. Jaką miarą 

przyłożyć teraz tutaj do powiatu, do gminy, do budżetu jakiś termometr i który powie, że ta 

gmina jest naprawdę bogata, a nie powie, że jest zaradna, albo niezaradna. Więc tutaj też 

trzeba pewnych instrumentów użyć, zbadać współczynniki, zbadać dochód na jednego 
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mieszkańca, możliwość kredytowania  itd. Bo nie wszyscy partnerzy podchodzą uczciwie do 

zagadnienia. Część kolegów czy koleżanek ma zdolności kredytowe, ale nie chce się 

zadłużyć. Jak nie chce się zadłużać to nie wykona skoku cywilizacyjnego. Jest czas na  

kredyty i zadłużenie i tak to było do tej pory w historii powiatu. Dlatego też mam taką 

propozycję, nie odpowiadając bezpośrednio na Pani pytanie uważam, że powinna odbyć się 

debata, bo rysują się środki finansowe na nasze drugie połowinki, na rok 2017 i 2018. 

Chcemy Państwu pokazać środki finansowe. Możliwość jej konsumpcji. I teraz, czy wydać te 

środki bezpośrednie, czy te środki to będzie  udział własny i za to będzie można jeszcze 

więcej wykonać i te pieniądze pomnożyć. Także ja chciałbym w imieniu Zarządu 

zadeklarować, że będziemy uczestniczyli w pracach wszystkich komisji. Musimy się zbliżyć 

do Waszych problemów i do Radnych. Teraz mamy taką tradycję, jak słyszycie wyjścia w 

teren i realizacji wyjazdowych posiedzeń Zarządu  i też te problemy w terenie zbadamy. I 

może byśmy, to tak nieśmiało w kierunku Przewodniczącego się zwracam, może jesienią 

byśmy taką dyskusję otworzyli, bo dwa razy w roku trzeba się kłócić i ostro stawiać sprawę, 

przy konstrukcji budżetu i przy absolutorium. To są takie trudne momenty, później cały rok 

trzeba pracować. Wydaje mi się, że można by było taką dyskusję otworzyć, żeby ustawić tą 

hierarchię problemów, bo tutaj w tym budżecie, to tak jak w restauracji przychodzi kelner 

podaje menu i tyle jest tu propozycji w restauracji, ale jedno z dań trzeba wyjąć. Nie wszystko 

uda się zrealizować, a jeszcze lepiej jakby ktoś się do tego dania dołożył. Także tutaj czeka 

nas okres wyborów. Na tym to rządzenie polega, żeby wybierać. Ale żeby wybrać to trzeba 

przeprowadzić wielką dyskusję, debatę żeby osiągnąć konsensus. W stu procentach 

oczywiście siebie nie zadowolimy, ale gdyby udał się taki konsensus, to my z Zarządem 

będziemy na pewno realizowali, kolejny poprawiony już wieloletni plan  inwestycyjny 

powiatu elbląskiego. to taka propozycja. Dziękuje bardzo”. 

Przewodniczący Rady – Ryszard Zagalski – „Panie Starosto, mówię z największym 

trudem, ale musze się odnieść do Pańskiej wypowiedzi, bo to się nie da nie odnieść. Pytanie 

Pani Halinki było proste. Pytanie Pani Radnej Chabowskiej brzmiało „Dlaczego dwa lata 

temu żeśmy uchwalili  wieloletni plan inwestycyjny?  I ten plan inwestycyjny wyraźnie na 

poszczególne lata rozkładał nasze zamiary w zakresie budowy dróg i nie tylko. Czy to o to 

chodziło? (Radna Pan Halina Chabowska – Pędrak – „Tak”) I ostatnimi czasy odchodzimy od 

tego planu nie realizując naszej ścieżki jaką sobie wyznaczyliśmy dwa lata temu. Myśmy 

uchwalili wieloletni plan inwestycyjny na poszczególne lata. Pan i tutaj znacząca cześć 

obecnych ustaliła co będziemy robili. Jeżeli zaistniały po dwóch latach jakieś przyczyny, dla 

których nie można zrobić tej drogi, a robi się inną, to ten plan inwestycyjny powinniśmy 
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zmienić na tej samej zasadzie, jak zmieniamy wieloletni plan finansowy. Odchodzimy od tej 

drogi i robimy inną.       A Pani Halinka, która długo ze mną na ten temat rozmawiała 

sugeruje, że ten plan, który zatwierdzony został dwa lata temu, to on tak naprawdę nie ma 

żadnego znaczenia. Jeżeli żeśmy uchwalili ten plan, ustaliliśmy ścieżkę do 2020 roku i 

chcemy coś zmieniać, to trzeba to zmieniać uchwałą, że uchwała rady zmienia kolejności tej 

roboty. Albo podjąć uchwałę, że tamten plan, w którym w znaczącej części uczestniczyliśmy 

jest nieważny i uchwalamy nowy plan. Tak Panią zrozumiałem. Jeszcze jedno zdanie. Dwa 

lata temu Wysoka Rada w 70% tu obecna na tej Sali uchwaliła wieloletni plan inwestycyjny. 

Wtedy to spotykaliście się Państwo, Pan Panie Starosto i wielu tu obecnych ze wszystkimi 

wójtami i żeście ustalali sposób na realizację niezbędnych potrzeb w zakresie przede 

wszystkim dróg. Od pewnego momentu do planu inwestycyjnego do wykonawstwa wchodzą 

inne drogi. Nie zgadza się to Pani Halince       z wieloletnim planem inwestycyjnym. I ja się 

też zgadzam z Panią Haliną, że jeżeli ten plan, który żeśmy ustalili dwa lata temu z jakiś 

powodów nie pasuje, bo życie niesie nowe rozwiązania i to co dzisiaj się wydarza, nie 

mogliśmy przewidzieć tego dwa lata temu. To powinniśmy ten plan, który jest wieloletni, 

specjalnie żeśmy go tak nazwali, powinniśmy go nowelizować, tak jak nowelizujemy 

wieloletni plan finansowy. Jeżeli coś nie jest dobre, to trzeba po prostu zmienić w tym planie, 

a niekoniecznie trzeba tworzyć nowy. Tak zrozumiałem Panią Halinę i myślę, że to ma sens”. 

Radny Pan Andrzej Sidor – „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja odniosę się  do słów 

Pana Przewodniczącego. Ale analizując….ja co prawda nie byłem w poprzedniej Radzie i 

tego planu nie ustalałem, ale analizując ten plan pozwoliłem sobie na analizę, to do 2020 

roku, 2018 wręcz, wszystkie drogi powinny być  zrobione według planu, wszystkie które 

mamy w powiecie, ja odczytywałem ten plan inwestycji drogowych. Nie wiem, czy Pan 

Dyrektor Przyborski potwierdzi, ale dzisiaj nie mam ze sobą tych dokumentów. Mam w 

domu, analizowałem. Do 2018 roku wszystkie drogi powiatowe w mojej gminie według planu 

powinny być zrobione. Czyli na dobrą sprawę i pozostałe, bo innym gminom się nie 

przyglądałem. Także tutaj trzeba by było z przymrużeniem oka na to popatrzeć, bo to jest 

chyba nierealne”. 

Pan Przewodniczący – „Panie Rady.  Ja się z Panem zgadzam, że może ambicje tamtych 

uchwalających były daleko idące, ale jeżeli się ustanowiło plan wieloletni, to jeśli on jest              

w czymś zły, to trzeba go zmieniać podobną uchwałą jak się go uchwalało. Albo powiedzieć 

sobie, że on jest w ogóle nierealny i tworzymy nowy. Taka wola była wówczas Rady, a nade 
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wszystko była to wola wójtów i burmistrzów, którzy przedstawili swoje potrzeby, bo on 

bardziej się sprowadzał do potrzeb jakie są i ewentualnej kolejności ich realizacji”. 

Pan Zbigniew Lichuszewski – Wicestarosta Elbląski – „Szanowna Wysoka Rado. Słucham 

tego co mówi Pan Przewodniczący i powiem oficjalnie, że nie zgadzam się z tym, co mówi 

Pan Przewodniczący. Mówiąc o poprzedniej działalności Rady Powiatu i o spotkania                               

z  burmistrzami i wójtami, o których mówił Pan Przewodniczący, to ja jako Radny 

poprzedniej kadencji nie przypominam sobie żeby Rada poprzedniej kadencji w taki sposób w 

jaki podkreśla Pan Przewodniczący rozmawiał z wójtami i burmistrzami. Myślę, że dużą rolą 

była działalność Pań i Panów Radnych jeżeli chodzi o kontakty ze swoimi, jeżeli tak można 

powiedzieć wójtami i burmistrzami po to, żeby dokonać pewnych uzgodnień. Ale chciałem 

zauważyć, że był zupełnie inny skład jeżeli chodzi o siłę tej Rady i o przekonywanie do 

pewnych priorytetów. Jeżeli Pan Przewodniczący mówi o tym, dobrze, że zaczął o tym 

mówić przy tak zwanym półmetku tej Rady, że warto się pochylić nad wieloletnim planem 

inwestycyjnym, to tu w tym zakresie zgadzam się z Panem Przewodniczącym i zgadzam się       

z Panem Starostą. Myślę, że w najbliższym czasie powinnyśmy wrócić do tego wieloletniego 

planu inwestycyjnego. Nadać mu odpowiedni kształt i priorytety takie na jakie wyraża zgodę 

ta Rada. Dziękuję”. 

Pan Przewodniczący – „Ad vocem. Panie Starosto ja się zgadzam z tą częścią Pańskiej 

wypowiedzi, że Pan mógł nie wiedzieć, ale tu obecny Pan Starosta, tu obecna Pani Naspińska, 

Pan Donat Dębowski, w takich dyskusjach uczestniczyli i dyskusje na temat tego co  robić 

były bardzo otwarte.  Na te spotkania zapraszano wójtów. I te spotkania nie były wcale 

jednorazowe. Tu obecny Pan Starosta i członkowie Zarządu w znakomitej większość  obecni, 

wiedzą, że tak było. I jeśli się uchwaliło plan i nazywa się go wieloletnim. Uchwala się go w 

2014 roku, to albo trzeba powiedzieć Wysokiej Radzie, że nie realizujemy tego planu, albo go 

realizujemy cząstkowo, albo go zmieniamy, ale nie może tak być, że zrobiliśmy plan dwa lata 

temu wieloletni i go w ogóle nie realizujemy, w ogóle do niego nie zaglądamy. Dlatego od 

pewnego czasu delikatnie wspominam o tym. I tu Pani Radna podniosła ten temat, co jest w 

zgodzie           z moją intencją, że trzeba czym prędzej usiąść do stołu i jeżeli ten plan nam nie 

odpowiada,        z tego wynika, że nie wszystkim, to koniecznie trzeba ustalić to, co będziemy 

robili przez kolejne dwa lata. Bo za dwa lata skończy się nasza kadencja i trzeba będzie stanąć 

oko w oko ze swoimi wyborcami. I nie może tak być, że jedne regiony te bogatsze, o których  

wspomina  Pan Starosta, szybciej się rozwijają, a te tych pieniążków nie mają muszą być 

zapomniane. Ja wspominałem na takim posiedzeniu komisji, na którym byliśmy i Panowie 
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Starostowie byliście, że Unia Europejska podzieliła to całe swoje dobrodziejstwo na  strefy. I 

mówi się o ścianie wschodniej nie dlatego, że ona jest na wschodzie tylko dlatego, że są to 

tereny słabiej rozwinięte, nie mające możliwości takiego rozwoju jak tereny już mocno 

doinwestowane, mocno zindustrializowane. W Polsce również  mówi się, że jest ściana 

wschodnia i tą ścianą wschodnią nazywa się województwo warmińsko – mazurskie, 

podlaskie, podkarpackie. My też w powiecie mamy swoją ścianę wschodnią, którą musimy 

wspomagać. Bo jeśli ich nie wspomożemy, to oni nie ruszą z miejsca. I dlatego mówię o tym, 

że jest konieczność nowelizacji wieloletniego planu inwestycyjnego i dostosowania go do 

tego co Państwo Radni uważacie, a niekoniecznie Zarząd. Bo to Państwo jesteście 

„siedemnastką” wybrani tu po to, żebyście zawiadywali losami tego powiatu. To Państwo 

macie zdecydować, jak ten kształt planu inwestycyjnego ma wyglądać. Jeśli nawet ten plan, o 

którym mówię nic jest nie wart, to go trzeba  w jakiś sposób anulować, wycofać z życia. Bo 

on jest wieloletni i tak na dobrą sprawę, w mojej ocenie to on wciąż obowiązuje”. 

Pan Starosta – „Ja chciałby podkreślić, że największą wartością jest dialog i rozmowa przy 

stole i chciałbym do takiej rozmowy usiąść i porozmawiać sobie bardzo szczerze i ostro. Co 

to jest plan, że to jest kierunek. Jakie są nasze potrzeby, a jakie są możliwości. I chciałem 

powiedzieć, że świętym dla Zarządu jest jedna rzecz. My nie realizujemy swojej polityki jako 

Zarząd rozmijając się Waszymi pomysłami. Świętą sprawą dla Zarządu jest budżet, który 

uchwaliła Wysoka Rada. Co ja zrobiłem poza budżetem? Jakie pomysły realizowaliśmy, które  

żeście nie zaakceptowali? Małymi krokami realizując budżety, które uchwalacie, przy których 

dajecie absolutorium, realizujemy ten plan w miarę możliwości. Teraz tak jak Pan 

Przewodniczący mówi, życie niesie tyle niespodzianek. Unia Europejska czy Urząd 

Marszałkowski proponuje wsparcie w różnych osiach. Nie zawsze one są zgodne z tym 

naszym planem inwestycyjnym, dlatego też spokojnie opanowując te nerwy musimy usiąść 

do tej debaty i wybrać te najważniejsze zagadnienia. Pospierajmy się trochę. Czy o 

zrównoważony rozwój, czy wokół tych ośrodków, które generują miejsca pracy, te środki 

lokować. Także my jesteśmy otwarci i jako Zarząd realizujemy każdy uchwalony przez 

Państwa budżet.                       A spokojnie na temat tego planu wieloletniego, podyskutujmy. 

Tak jak mówię, jesienią, bo ten okres wakacyjny nie będzie sprzyjał tym dyskusjom. Wczesną 

jesienią. Przemyślmy to wszystko, w spokoju. Bo na pewno jeśli się nie dogadamy, to w 

głosowaniu wygra jakaś koncepcja tego zrównoważonego rozwoju, przy rozwoju wokół 

centrów i wspierania tych najbardziej aktywnych, ambitnych przedsięwzięć, tematów, które 

są dofinansowywane. Także ja tylko proszę o dyskusję. Później zrealizuję każdy pomysł i 

każdą uchwałę, którą Wysoka Rada przyjmie”. 
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 Wiceprzewodniczący Rady – Pan Jerzy Romanowski – „Proszę Państwa. Ja także miałem 

przyjemność przez osiem lat być w komisji infrastruktury, bo mnie ta komisja interesowała           

i uczestniczyłem w tym procesie, o którym Państwo mówicie. Decydujący głos w tym 

wszystkim miał Pan Starosta. Taka jest prawda i ja się temu nie sprzeciwiałem. Po prostu 

Starosta decyduje i odpowiada za budżet i Pani Skarbnik, z resztą razem, za finanse. Bo 

możemy mieć fantazje, nasze radne, naszych wyborców. Oczywiście jak najbardziej ten plan 

inwestycyjny nazwałbym, powiedzmy sobie, dobrym życzeniem. Ten plan nigdy nie był 

realizowany, bo te zadania były przesuwane. Pierwsze szły na dziesiąte, z dziesiątego na 

pierwsze. I tutaj raczej decyzję ostateczną, nawet jeżeli były podejmowane opinie komisji… 

Radni podniosą rękę za każdą inwestycję, w każdej gminie. I ja też taką strategię stosowałem 

jako Radny. Po prostu uważam, jeżeli są warunki, bo żeby inwestycja zaistniała, to muszą być 

warunki spełnione i to wiele warunków, nie tylko nasza dobra wola. To muszą być finanse 

gminy, nasze finanse i jeszcze subwencje, dotacje, ta inwestycja musi dostać. Taka jest 

procedura. I jeżeli te wszystkie warunki zaistnieją naraz, to inwestycja ma szansę. A jeżeli 

jakkolwiek inwestycja, w którejkolwiek gminie ma szanse, to ja zawsze poodnosiłem rękę.            

I tak jak powiedziałem ten wieloletni plan inwestycyjny był  zbiorem takich naszych 

pobożnych życzeń. Tak bym je nazwał. I ja tutaj nie widzę żadnej różnicy między 

wypowiedziami Pana Przewodniczącego, a Pana Starosty. Są one identyczne. Należy usiąść i 

zastanowić się jak dalej funkcjonować. Więc proponowałbym żebyśmy ustalili termin, czy w 

komisjach, czy w Radzie, żebyśmy przedyskutowali tą sprawę i zastanowili się nad tym 

tematem, jak działać dalej?”. 

Radny Pan Donat Dębowski – „ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Koledzy. 

Kilka razy padało, kto ustalał, kto był przy realizacji ustalania tego planu inwestycyjnego?  

Tak, ja się przyznaję.  Ja już jestem parę lat, parę kadencji w Zarządzie. I nie wszyscy Radni 

brali udział w ustalaniu wieloletniego planu inwestycyjnego, bo to nie było ustalane na sesji 

tylko, to było na posiedzeniu Zarządu z burmistrzami, wójtami. I nie był jeden tylko  plan 

wieloletni inwestycyjny, była korekta. Był drugi projekt wieloletniego planu inwestycyjnego. 

Ale proszę Państwa, ten plan był ustalany na możliwości w danym momencie parę lat temu, 

kiedy                     i wójtowie, i burmistrzowie nie wiedzieli, oni zakładali że będą mieć 

pieniążki. Przy każdej inwestycji było powiedziane  z zewnątrz tyle, z budżetu tyle, 

marszałek, czy wojewoda tyle. Pół daje gmina, a pół my dajemy. Okazuje się, że gminy nie 

mają żadnych środków finansowych  i ten plan wieloletni już nie jest realizowany, bo musi 

być realizacja właśnie tych wszystkich czynników zewnętrznych i wewnętrznych. Także 

wiele dróg nie jest realizowanych zgodnie z tym planem, ponieważ to były założenia wiele lat 
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wcześniej, a później  te wszystkie dochody finansowe w gminach i u nas i ze strony  

wojewody czy marszałka, nie są realizowane. Te dotacje z zewnątrz nie wpływają. I jak tu 

Kolega powiedział do 2018 roku miałyby być realizowane drogi w Godkowie. Także my 

musimy się tym planem zająć, ponieważ… ja Państwu powiem, że na 2018 rok mają być 

realizowane takie drogi jak  Helenowo – Wiktorowo - Jegłownik na dwadzieścia jeden 

milionów. Kto te pieniądze weźmie, kto nam te pieniądze da? Na 2018 rok jest zaplanowana 

cała droga Wiśniewo – Rachowo- Kępniewo. Skąd gmina weźmie tyle pieniążków? 

Dwadzieścia jeden milionów, rozłożone mamy na trzy etapy 2018,2019,2020, po siedem 

milionów na każdy rok. Czy Gminę Gronowo Elbląskie będzie stać półtora miliona w każdym 

roku dać na ta drogę? Także ten plan, musimy do niego wrócić. On był ustalony, ale 

możliwości, realia są całkiem inne i teraz musimy przeanalizować możliwości finansowe 

gmin, możliwości nasze i postawić go na nogi. Nawet przypomnijmy sobie jak Starosta 

Jezierski mówił, to jest ustalone tylko, ale to nie znaczy, że musi w stu procentach być 

realizowane. Przesunięcia muszą być i będą, bo to wszystko się toczy o sprawy finansowe. 

Dziękuję bardzo”. 

Radny Pan Zbigniew Rutkowski – „ Panie Starosto, Szanowni Państwo. Tak faktycznie 

może to nie jest kłótnia, ale spieramy się na bardzo ważne tematy. I plany też są bardzo 

ważne. Tylko chciałbym zauważyć, że co cztery lata spotykamy się w innym gronie. I tak co 

cztery lata winniśmy korygować te plany. Bo wiadomo, że burmistrzowie i starostowie nie 

zawsze są ci sami. Oni odchodzą. Każdy ma swoją wizję rozwoju swojego samorządu. I jeżeli 

wygra wybory ma poparcie społeczeństwa i chce wypełniać swój program, nie swojego 

poprzednika. Tak samo Państwo Radni. Teraz sześć osób jest nowych i być może Państwo też 

mają inną wizję           i uważam, że zawsze w przyszłości winniśmy korygować te plany. Na 

początku właśnie kadencji winniśmy to robić. I wtedy zapewne uniknęlibyśmy takich 

dyskusji jak dzisiaj. Dziękuję”. 

Radny Pan Krzysztof Gago – „ Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo. 

Przysłuchując się dyskusji myślę, że można by było wziąć pod uwagę to jak zmieniamy 

budżet, że zawsze jest w porządku obrad zmiana planu budżetu. W związku z tym jeżeli 

mamy ustalony plan, pojawia się nowa inwestycja należałoby wprowadzić do porządku taki 

punkt, zmieniamy plan inwestycyjny wieloletni drogowy wprowadzając tą inwestycję, a 

pozostałe przesuwają się na dalszy plan. Albo nie wyznaczając w tym takim odległym ponad 

cztery lata terminu wykonania tylko, że należy to o uwzględnić w przyszłości”. 
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Pan Przewodniczący Rady – „W jednym zdaniu powiedział Pan to, co ja tutaj usiłowałem 

powiedzieć w co najmniej pięć minut, że jeżeli jest plan i żeśmy go nie odrzucili, to 

powinniśmy zmieniać go tak, jak zmieniamy wszystkie inne plany. Bo trzeba będzie umieć 

odpowiedzieć na pytanie, dlaczego poszła ta droga do realizacji, a nie ta, która w planie była 

na jednym                z pierwszych miejsc. Nie znam takiej odpowiedzi. Jeśli ustanowiliśmy 

plan i jest on wciąż aktualny, bo jest. Nikt go nie unieważnił, to powinniśmy się go trzymać, 

albo go tak zmieniać jak przed chwilą Pan Radny powiedział. Tak jak zmieniamy budżet i 

wszystkie inne rzeczy. Powinniśmy go dopasowywać do aktualnych realiów. To nie jest kupa 

papierów, jak to słyszałem gdzieś tam przy okazji. Szanowni Państwo troszeczkę poniosły 

może nie emocje, ale potrzeby pogadania na ten temat. Z całą pewnością z Panem Starostą 

usiądziemy  i przegadamy temat. I czym prędzej usiądziemy do planu inwestycyjnego na 

kolejne dwa lata, które mamy przed sobą. To Państwo musicie zdecydować jakie inwestycje 

pójdą do realizacji. Oczywiście Zarząd ma Wam obowiązek przygotować propozycje, ale te 

propozycje jeśli będą się zgadzały z Państwa intencjami, to  oczywiście  Państwo je 

zatwierdzicie. Jeśli nie, to Państwo powinniście uczestniczyć w tej burzy mózgów i  

wyznaczyć zadania, które powinny być wykonane do końca naszej kadencji. I wtedy takich 

dyskusji nie będzie. Natomiast nie może to być tak, że nie chcę używać słów, z których potem 

musiałbym się tłumaczyć, ale niektórzy wiedzą co mi się ciśnie na usta. To jest w obronie 

interesów tych słabych gmin. To jest gmin, których może nie jest stać na to, żeby brać udział 

w finansowaniu, dofinasowaniu tak dużym. Trzeba pomyśleć o takim Godkowie, które z 

różnych powodów, ja te powody doskonale znam i Panie Starosto Lichuszewski i nie musi mi 

Pan tego przypominać. Ja znam swoje grzechy              z przeszłości, ale to nie znaczy, że 

będę cały czas grzeszył. Gmina Godkowo z całą pewnością była zaniedbana, ale tak trochę na 

własny  rachunek z własnej chęci. A Gmina Markusy, pora żeby się tam trochę zrobiło, bo 

jest tam katastrofalnie. Gmina Rychliki, to jest jeszcze gmina….(Pan Starosta –„ Ale za co”?) 

Panie Starosto za te same pieniądze, za które robimy sporo inwestycji w Mieście i Gminie 

Pasłęk”. 

Pan Starosta – „ Przy takim głosowaniu przy absolutorium naprawdę czułem, że spełniliśmy 

te oczekiwania i to co możliwe jest wykonywane. Szanowni Państwo, to nieprawda, że tak jak 

Rysiek mówisz, że te plany są nic nie warte. Czy ja kiedyś, czy Ktoś z Zarządu powiedział, że 

te plany są nic nie warte? One nas bolą. Tylko my znamy możliwości i wyszukujemy takie 

programy, takie projekty gdzie jest dofinansowanie. I to co mówił Donat. Jestem 22 lata                      

w samorządzie. Tutaj byłem zastępcą szefa Jezierskiego 12 lat, wiele się nauczyłem. I co szef 

Jezierski mówił nam cały czas. Jest plan, ale reguły i warunki są okrutne. Jeżeli nie dasz, nie 
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zanęcisz, ¼ nie położysz, nie ma realizacji planu. I teraz widzę, że jest jakaś wolta, to co 

zauważacie, że trzeba zmienić reguły gry, że może inaczej podejść do tych biednych, że może 

nie stać tej biednej gminy na  25%, ale takie były reguły, ostre, tych zadań i dlatego tyle 

zrealizowano. 25% nie dasz, nie realizujemy tego przedsięwzięcia. Takie były reguły, ostre, 

ale prawdziwe. I teraz może jest taki czas na debatę, żeby to zmienić. Dlatego jestem gotów, 

aby tą dyskusję podjąć, ale chciałbym żeby takiego oskarżenia i takiego ciężaru na nas, na 

Zarząd, naprawdę nie kierować. Robimy to co możemy i wyciągaliśmy z tego planu, to co jest 

realnie możliwe do zrealizowania”. 

 

 

Ad. pkt 15. 

 

W sprawach różnych głos zabrał Radny Pan Krzysztof Gago – „Dyskusja rozgorzała 

wielka, to pokazuje jak ważną sprawą są drogi, ale jednocześnie przyglądając się kilku 

zdjęciom, które były prezentowane na wykonaniu budżetu pokazują też jak dobrze zrobiona 

droga poprawia okolicę. Od razu mieszkańcy poprawiają płoty, coś się dzieje, coś dobrego. 

Przed Państwem stoi taki puchar. Ja tu zobaczyłem, że mamy nowe logo „Laureat Powiatów 

2012,2013,204,2015, 2016 też by trzeba było i 2017 może. Może te inwestycje jedna 

złotówka z trzema złotówkami, to dobry kierunek, żeby szukać takich rozwiązań. Natomiast 

ja mam taką krótką sprawę. Patrzę i jeżdżę Zamkową przez kilka dni. Tam taki niewielki 

remont trwa. Cholernie długo i tak utrudnia życie. Bardzo długo, tam ze 200 metrów jest 

kostki do przełożenia. Czy to nocą nie można zrobić? To jest jedno pytanie. A drugie to 

pokazuje jak ważną sprawą jest budowanie alternatywy, no i od razu Steffena Augustyna. Czy 

położenie chociażby jakiegoś chodnika, albo nakładki, nie dałoby możliwości wykorzystania 

tej ulicy jako alternatywy do wjazdu? A trzecią sprawą, którą miałem …idzie przetarg na 

Polną, a moją bolączką jest rondo 3 Maja – Westerplatte. To jest taka strategiczna ulica, gdzie 

stoimy już w coraz to większych korkach. Chciałbym zapytać, czy zastanowić się nad tym, ile 

kosztuje tylko zbudowanie ronda. Przebudowanie tej ulicy razem z Panem Burmistrzem, bo 

tam jest duże utrudnienie. To jeśli chodzi o takie krótkie sprawy. I na tym dziękuję w 

sprawach różnych, to nie było jako interpelacje. Już kiedyś interpelowałem w tej sprawie”. 

Pan Starosta udzielił odpowiedzi na zadane pytania. Wypowiedź została 

zarejestrowana na nośniku elektronicznym  i dołączona do niniejszego protokołu, jako 

załącznik. 
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Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że Fundacja na Rzecz Pomocy Dzieciom z 

Grodzieńszczyzny zwróciła  się  do samorządów z apelem o wsparcie finansowe remontu 

dróg, chodników i schodów wejściowych Domu Polonii  w Żytkiejmach. Dom Polonii  

rocznie gości 300 dzieci pochodzenia polskiego z Białorusi oraz dzieci biednych                         

i dysfunkcyjnych z Polski. Wyjście do tego budynku pilnie wymaga remontu. Pan 

Przewodniczący zachęcił Radnych do wsparcia Fundacji. 

W tym miejscu Pani Ewa Karpowicz- Kierownik Biura zaprosiła Państwa  Radnych na 

piknik integracyjny pracowników Starostwa  Powiatowego, który ma się odbyć w  dniu 2 

lipca br. w Stanicy Wodnej w Nadbrzeżu. 

 

 

 

Ad. pkt 16. 

 

Następnie w związku z wyczerpaniem porządku obrad XIV Sesji Rady Powiatu  

w Elblągu Przewodniczący Rady Ryszard Zagalski ogłosił jej zakończenie                     

o godz.15.00. 

 

Nośnik z nagraniem obrad sesji, stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

      Przewodniczący Rady Powiatu         

                                                                                           Ryszard Zagalski 

 

                                                                                 Wiceprzewodniczący Rady  

                                                                                     Jerzy Romanowski 

 

          Protokołowała:   

     Ewa Karpowicz 
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